
 

 

 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VIII скликання 

 

ПРОТОКОЛ  

 

15.02.2021                                       м. Черкаси                                            № 2 

 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 
 

Всього членів комісії  - 9 

На засіданні присутні - 6 
 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії:   - Бондаренко В.О. 

секретар постійної комісії -  Бабенко В.І. 

члени постійної комісії:     -  Коцур Ю.Н., Ніжніков В.М.,Тиховська Я.М., 

Ткаченко А.М. 

ВІДСУТНІ:                               Воскобойнік О.А., Ковальчук Д.В., Плічко Г.І. 
 

На засідання запрошені: 
 

Бовсуновський 

Олександр Миколайович 

- начальник Черкаського управління захисних 

масивів Дніпровських водосховищ 

Гелеверя 

Ольга Іваніванівна 

- заступник начальника організаційного відділу 

виконавчого апарату Черкаської обласної ради 

Даниленко 

Сергій Миколайович 

- заступник директора Департаменту 

регіонального розвитку Черкаської обласної 

державної адміністрації 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів Черкаської обласної державної 

адміністрації 

Заболотний 

Сергій Петрович 

- заступник начальника регіонального офісу 

водних ресурсів у Черкаській області 

Пивак 

Дмитро Володимирович 

- начальник управління економічного розвитку 

Департаменту регіонального розвитку 

Черкаської обласної державної адміністрації 

Рутенко 

Анатолій Вікторович 

- перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та мисливського 

господарства 
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У засіданні узяли участь: перший заступник голови Черкаської 

обласної ради Сущенко Р.В., заступник голови Черкаської обласної ради                   

Доманський В.М., депутат Черкаської обласної ради Сегеда Ю.Ю., заступник 

голови Черкаської обласної державної адміністрації Карманнік Р.В. 

 

Порядок денний: 

1. Про обрання секретаря постійної комісії обласної ради з питань 

екології, використання природних ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій 

Доповідач: 

Бондаренко 

Валерія Олександрівна 

- голова постійної комісії 

2. Про обрання заступника голови постійної комісії обласної ради                        

з питань екології, використання природних ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій 

Доповідач: 

Бондаренко 

Валерія Олександрівна 

- голова постійної комісії 

3. Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської 

області на 2021 рік  

Доповідач: 

Пивак 

Дмитро Володимирович 

- начальник управління економічного 

розвитку Департаменту регіонального 

розвитку Черкаської обласної державної 

адміністрації 

4. Про План реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 

2021-2023 роки  

Доповідач: 

Даниленко 

Сергій Миколайович 

- заступник директора Департаменту 

регіонального розвитку Черкаської 

обласної державної адміністрації 

5. Про обласну програму охорони навколишнього природного 

середовища на 2021-2027 роки 

Доповідач: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів Черкаської обласної державної 

адміністрації 

6. Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області 

Доповідач: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів Черкаської обласної державної 

адміністрації 
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7. Про виконання рішення Черкаської обласної ради                                            

від 09.08.213 №24-8/VI «Про ставки збору за заготівлю другорядних лісових 

матеріалів, здійснення побічних лісових користувань та використання 

корисних властивостей лісів області (спеціальне використання лісових 

ресурсів)» 

Доповідач: 

Рутенко 

Анатолій Вікторович 

- перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

8. Про звернення громадської організації «Чигиринець» Черкаської 

області щодо відродження річки Тясмин 

Доповідає: 

9. Про план роботи Черкаської обласної ради на 2021 рік 

Доповідач: 

Гелеверя 

Ольга Іваніванівна 

- заступник начальника організаційного 

відділу виконавчого апарату Черкаської 

обласної ради 

10. Про план роботи постійної комісії обласної ради з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних 

ситуацій на 2021 рік 

Доповідач: 

Бондаренко 

Валерія Олександрівна 

- голова постійної комісії 

 

1. СЛУХАЛИ:  

Бондаренко В.О., яка запропонувала обрати секретарем постійної комісії 

з питань екології використання природних ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій Бабенка В’ячеслава Івановича. 

 

ВИРІШИЛИ: обрати секретарем постійної комісії обласної ради з питань 

використання природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних 

ситуацій Бабенка В’ячеслава Івановича. 

 

«За» - 6;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

2. СЛУХАЛИ:  

Бондаренко В.О., яка запропонувала обрати заступником постійної 

комісії              з питань екології використання природних ресурсів та 

ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій кандидатуру Плічка Г.І., але так як 

на засіданні депутат відсутній, внесла пропозицію перенести розгляд даного 

питання на наступне засідання постійної комісії. 

 

Рогатий 

Юрій Вікторович 

- голова громадської організації «Чигиринець» 

Черкаської області 
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3. СЛУХАЛИ: 

Пивака Д.В., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення 

Черкаської обласної ради «Про Програму економічного  і соціального 

розвитку Черкаської області на 2021 рік». 

Доповідач повідомив, що Програма економічного і соціального 

розвитку Черкаської області - це документ короткострокового планування 

розвитку регіону. Програма відображає пріоритетні цілі розвитку Черкаської 

області                     та основні заходи для їх забезпечення, що будуть 

реалізовуватись у 2021 році. 

Дмитро Володимирович зазначив, що програму розроблено на підставі 

Закону України «Про державне прогнозування та розроблення програм 

економічного і соціального розвитку України» та постанови Кабінету 

Міністрів України «Про розроблення прогнозних і програмних документів 

економічного і соціального розвитку та складання проєктів Бюджетної 

декларації та державного бюджету». 

До розробки проєкту Програми та основних заходів її реалізації були 

долучені: структурні підрозділи обласної державної адміністрації, 

територіальні підрозділи центральних органів виконавчої влади, районні 

державні адміністрації, органи місцевого самоврядування. 

Метою розробки Програми є координація та реалізація пріоритетних 

цілей та завдань, спрямованих на створення ефективних і якісних передумов 

для розвитку регіону, шляхом підвищення конкурентоспроможності, 

залучення інвестицій, підтримки ініціатив малого бізнесу, забезпечення 

якості та загальної доступності публічних і соціальних послуг. 

Здійснено стратегічну екологічну оцінку проєкту Програми.  

Для громадського обговорення на офіційному веб-сайті Черкаської 

обласної державної адміністрації, Черкаської обласної ради було 

оприлюднено проєкт Програми та звіт про стратегічну екологічну оцінку, 

про що у друкованих засобах масової інформації «Черкаський край», «Нова 

молодь» опубліковані відповідні повідомлення. 

У програмі визначено 3 ключові напрями: конкурентоспроможна 

економіка регіону; ефективність публічного управління; якість життя. 

Дмитро Володимирович зазначив, що враховуючи функціональну 

спрямованість постійної комісії у 2020 році з метою розв’язання екологічних 

проблем в області забезпечено виконання заходів обласної Програми 

охорони навколишнього природного середовища на 2016-2020 роки. На 

покращення стану водних об’єктів та каналізаційних систем використано 

2331,701 тис. грн (за рахунок коштів обласного бюджету - 1767,973 тис. грн, 

за рахунок власних коштів місцевих бюджетів - 563,728 тис. грн). На даний 

час роздільне збирання побутових відходів у складі побутових відходів від 

населення впроваджено                в 6 місцях обласного підпорядкування та 

запроваджується в населених пунктах 15 районів. Збирання небезпечних 

відходів у складі побутових відходів від населення запроваджене лише у м. 

Черкаси. З обласного бюджету профінансовано 4986,308 тис. грн на 



5 

 

 

придбання спецтехніки для збирання побутових відходів для Єрківської 

селищної територіальної громади, Лебедівської, Мліївської, 

Руськополянської сільських територіальних громад та Чигиринської міської 

територіальної громади. 

Проєкт програми був розданий депутатам для ознайомлення, 

пояснювальна записка додається. 

 

ВИРІШИЛИ:  

підтримати проєкт рішення Черкаської обласної ради «Про Програму 

економічного і соціального розвитку Черкаської області на 2021 рік»                            

та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок № 2/1 додається. 

 

«За» – 6, «Проти» – 0, «Утримались» – 0, «Не голосували» – 0. 

 

4. СЛУХАЛИ: 

Даниленка С.М., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення 

Черкаської обласної ради «Про План реалізації Стратегії розвитку Черкаської 

області на період 2021- 2023 роки».  

Доповідач повідомив, що Стратегія є планувальним документом,                     

що визначає основні вектори розвитку Черкаської області на довгострокову 

перспективу. 

План реалізації Стратегії - це документ середньострокового планування 

розвитку регіону, який розроблений з метою впровадження цілей та завдань, 

визначених Стратегією розвитку Черкаської області на період 2021-2027 

роки. 

Наступний План реалізації Стратегії розроблятиметься у 2023 році                      

на 2024-2027 роки. 

Над розробкою Плану реалізації Стратегії працювала робоча група,                   

у складі 82 осіб (представники наукових установ, громадськості, бізнесу, 

органів державної влади та місцевого самоврядування).  

У січні - лютому 2020 року проведені 4 кущові навчання у районах 

області щодо підготовки проєктних ідей до Плану реалізації. У навчаннях 

взяли участь близько 150 осіб. 

У березні - квітні 2020 року робочою групою здійснена онлайн-оцінка 

проєктних ідей. У вересні 2020 року відбулись засідання фокус-груп з метою 

відбору проєктних ідей за стратегічними цілями. З поданих 416 проєктних 

ідей на загальну суму 27,8 млрд грн, відібрано 110 проектних ідей на 

загальну суму 10,5 млрд грн. 

Здійснено стратегічну екологічну оцінку проекту Плану реалізації 

Стратегії. 

Створено офіційний сайт «Стратегія розвитку Черкаської області                

2021 – 2027», а також сторінки в популярних соціальних мережах. 
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Проєкт рішення додається. 
 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення Черкаської обласної ради «Про 

План реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2021-2023 

роки»               та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні 

обласної ради. 

 

 Висновок № 2/2 додається. 

 

«За» - 6;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

 

5. СЛУХАЛИ: 

Звягінцеву О.М., яка ознайомила членів комісії з запропонованим 

проєктом рішення Черкаської обласної ради «Про обласну програму охорони 

навколишнього природного середовища на 2021-2027 роки», підготовленим 

управлінням екології та природних ресурсів Черкаської обласної державної 

адміністрації спільно зі структурними підрозділами облдержадміністрації, 

райдержадміністраціями, територіальними громадами, територіальними 

структурами центральних органів виконавчої влади в області, враховані 

пропозиції внесені громадськістю. 

Основною метою цієї програми є поліпшення стану охорони 

навколишнього природного середовища, вирішення основних екологічних 

проблем в області, зменшення імунізації навантаження техногенного 

середовища на природу.  

Для покращення стану довкілля області Програмою запланована 

реалізація природоохоронних заходів за 6-ма напрямками які враховують                 

в собі вирішення основних екологічних проблем це: охорона і раціональне 

використання водних ресурсів; охорона атмосферного повітря; збереження 

природно-заповідного фонду, розвиток екомережі, охорона та раціональне 

використання рослинного та тваринного світу; раціональне використання            

і зберігання відходів виробництва і побутових відходів; охорона і 

раціональне використання земель; наука, інформація і освіта.  

У програмі безпосередньо враховано - 198 комплексних заходів 

відпрацьованих з територіальними громадами. При визначенні обсягу 

фінансування заходів застосовували диференційований підхід, наприклад для 

будівництва сміттєпереробних заводів враховувались залучення коштів 

відповідних інвесторів та державного бюджету, відповідно до державних 

програм. Для вирішення питань захисту довкілля необхідно залучати кошти 

спрямовані з державного бюджету, у т.ч. Державного фонду регіонального 

розвитку, Державного фонду розвитку водного господарства, кошти місцевих 

бюджетів - спеціального фонду який формується за рахунок грошових 

стягнень за шкоду, заподіяну порушенням законодавства про охорону 

навколишнього природного середовища внаслідок господарської та іншої 
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діяльності. Орієнтовні обсяги фінансування завдань і заходів програми                        

на 2021-2027 роки становлять 1мільярд 820 млн. грн. 

Що стосується заходів за напрямком «Охорона і раціональне 

використання водних ресурсів», то в цьому розділі враховано, зокрема, 

заходи з розчистки річок, басейну Дніпра. В області загальна кількість річок 

становить - 1037, із них 7 середніх та 1 велика. При врахуванні заходів щодо 

розчищення річок, брали до уваги пропозиції відповідних управлінь                             

та об’єднаних територіальних громад. Що стосувалось пропозицій                                            

з реконструкції гідротехнічних споруд, враховувалась наявність проєктно-

кошторисної документації, програми з реконструкції очисних споруд                              

і будівництва малих очисних споруд для того щоб досягти відповідні 

нормативи скидання стічних вод у водні об’єкти.  

Враховані пропозиції, зокрема, щодо реконструкції гідротехнічних 

споруд на стічних річках, проблематика підтоплення населених пунктів. 

Виконання заходів напряму «Охорона атмосферного повітря» містить              

в собі заходи, які будуть впроваджуватись суб’єктами господарювання 

основними забруднювачами атмосферного повітря на території області. 

Заходи передбачатимуть встановлення або переоснащення технологічного 

обладнання на джерелах робіт які будуть проводитись підприємствами                     

за власні кошти, зокрема, такими як ПрАТ «АЗОТ», ВП «Черкаська ТЕЦ», 

обсяги викидів забруднюючих речовин яких призводять до погіршення стану 

атмосферного повітря. Крім того, в програмі врахована розробка, відповідно 

до постанови Кабінету Міністрів України, по напрямку моніторингу 

атмосферного повітря щодо удосконалення та впровадження системи 

моніторингу практично у тих населених пунктах де на сьогодні підвищений 

рівень забруднення - це Канівський, Уманський, Черкаський райони. 

Передбачається розробити програму моніторингу у Черкаський області 

таким чином щоб вийти на встановлення відповідних автоматизованих постів 

спостереження за забрудненням атмосферного повітря з надходженням 

інформації до серверу для швидкого реагування та прийняття необхідних 

управлінських рішень.  

Стосовно поводження з відходами, то на сьогоднішній день 

відпрацьовані заходи з відповідними територіальними громадами щодо 

вивезення, утилізації побутових відходів. Виконання комплексу дій у напрямі 

«Раціональне використання і зберігання відходів виробництва і побутових 

відходів» дозволить побудувати сміттєпереробні заводи на території області, 

налагодити систему управління відходами, зменшити негативний вплив 

відходів                            на навколишнє природне середовище області, 

забезпечити екологічно безпечне розміщення твердих побутових відходів на 

полігонах, зменшити обсяги їх захоронення, попередити виникнення 

утворення несанкціонованих сміттєзвалищ. 

Що стосується виконання заходів напряму «Збереження природно-

заповідного фонду, розвиток екомережі, охорона та раціональне 

використання рослинного та тваринного світу». На сьогоднішній день, 
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відповідно до Закону України «Про природно-заповідний фонд України», на 

обласні державні адміністрації і відповідні районні державні адміністрації 

покладено обов’язок підвищувати відсоток показника заповідності який на 

сьогодні складає                           в області - 3,1% в Україні 6,7%. По цьому 

напрямку планується створення близько 30 об’єктів природно-заповідного 

фонду, національних природних парків «Холодний Яр» та 

«Середньодніпровський». Що стосується створення Національного 

природного парку «Середньодніпровський», то пропонується виключити 

його із заходів програми у зв’язку з необхідністю відповідного вивчення та 

наукового обґрунтування, прийняття рішень органів місцевого 

самоврядування. 

Основними завданнями по напрямку «Наука, інформація і освіта»                          

є проведення просвітницької роботи, яка включає в себе організацію                             

та проведення природоохоронних акцій, фестивалів конкурсів, круглих 

столів, семінарів, уроків, науково-практичних конференцій, видання 

поліграфічної продукції з екологічної тематики. Завдяки підтримці депутатів 

обласної ради протягом 5-6 років проводимо в області конкурс «Україна в 

стилі ЕКО».  

Олена Миколаївна звернулась з проханням підтримати проєкт рішення  

Черкаської обласної ради «Про обласну програму охорони навколишнього 

природного середовища на 2021-2027 роки». 

 Проєкт рішення додається. 

 

 В обговоренні взяли участь: Бондаренко В.О., Коцур Ю.Н., Сегеда 

Ю.Ю, Тиховська Я.М. 

Сегеда Ю.Ю., який запитав щодо сміттєзвалища м. Черкаси, створення 

Національного природного парку «Середньодніпровський», та конкретні цілі 

які передбачаються для переробки твердих побутових відходів, здійснення 

роздільного збору сміття. 

Звягінцева О.М. повідомила, що законодавством України передбачено, 

що до компетенції об’єднаних територіальних громад, органів місцевого 

самоврядування взагалі відносяться вирішення питань поводження з 

твердими побутовими відходами, тобто повноваження органу обласної 

державної адміністрації в даному напрямку обмежуються тільки тими 

стратегічними направленнями які на сьогодні є в нормативно правових 

документах.                             За результатами проведеного аналізу, до 

програми включались заходи щодо впровадження сортування сміття - це 

заходи які визначали пріоритетними                         в першу чергу органи 

місцевого самоврядування, просили відповідної підтримки депутатів 

обласної ради, зокрема, в частині придбання контейнерів для твердих 

побутових відходів, адже з 2018 року заборонено вивозити                        на 

сільські сміттєзвалища несортовані відходи та за порушення передбачається 

адміністративна відповідальність. Для органів місцевого самоврядування 

свого наявного фінансового ресурсу недостатньо                                для 
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вирішення питань збирання та утилізації відходів, а це основна проблема                    

у вирішенні питань і є проблемами як для органу місцевого самоврядування 

так для органу обласного рівня, відповідне фінансування, зокрема, в частині 

встановлення сортувальних ліній, будівництва сміттєпереробних заводів, 

реконструкції полігонів твердих побутових відходів. 

Щодо Черкаського міського полігону, то на сьогодні Черкаська міська 

рада має плани провести реконструкцію існуючих двох полігонів і 

побудувати полігон твердих побутових відходів який необхідно 

впроваджувати (один захід буде коштувати орієнтовно 47 млн. грн). Для 

цього потрібно враховувати три моменти - орган місцевого самоврядування з 

депутатами відповідних територіальних громад повинні прийняти рішення 

що для них важливіше                     чи це - реконструкція існуючого полігону, 

чи - будівництво нового полігону, чи - залучення інвестора для побудови 

сміттєпереробного (сміттєспалюваного) заводу. Щоб побудувати заводи, 

необхідно враховувати цінову політику, логістику, транспортування, 

сортування, тому необхідно розробити окремий план на майбутнє. 

Коцур Ю.Н., який поцікавився щодо заповідника «Нижньосульський» 

який був утворений 5 років тому, але не отримано погодження громади 

Чорнобаївського району. На сьогодні в заповіднику розорюються землі, 

засіваються сільськогосподарськими культурами, вносяться гербіциди, 

пестициди, а поряд річка Сула. Запитав чи можна взагалі назвати ті місця 

заповідником. 

Звягінцева О.М., яка поінформувала, що Національний парк 

«Нижньосульський» створений на територіях двох областей Полтавської                  

та Черкаської. До його складу включена частина території Золотоніського 

лісгоспу. Законом України «Про природно заповідний фонд» передбачена 

норма, що повинно бути погодження з первинними користувачами 

природних ресурсів. Хто б не був первинним користувачем повинні надавати 

погодження для створення об’єктів. Національні природні парки 

підпорядковуються Міністерству екології та природних ресурсів України 

(Мінприроди України). 

На території національних природних парків з урахуванням 

природоохоронної, оздоровчої, наукової, рекреаційної, історико-культурної            

та інших цінностей природних комплексів та об'єктів, їх особливостей 

встановлюється диференційований режим щодо їх охорони, відтворення              

та використання згідно з функціональним зонуванням. Таких зон визначають 

4, а саме:  

 заповідна зона - призначена для охорони та відновлення найбільш 

цінних природних комплексів, режим якої визначається відповідно до вимог, 

встановлених для природних заповідників; 

 зона регульованої рекреації - в її межах проводяться короткостроковий 

відпочинок та оздоровлення населення, огляд особливо мальовничих                            

і пам'ятних місць; 
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 зона стаціонарної рекреації - призначена для розміщення готелів, 

мотелів, кемпінгів, інших об'єктів обслуговування відвідувачів парку; тут 

забороняється будь-яка господарська діяльність, що не пов'язана з цільовим 

призначенням цієї функціональної зони; 

 господарська зона - у її межах проводиться господарська діяльність, 

спрямована на виконання покладених на парк завдань, знаходяться населені 

пункти, об'єкти комунального призначення парку, а також землі інших 

землевласників та землекористувачів, включені до складу парку, на яких 

господарська та інша діяльність здійснюється з додержанням відповідних 

вимог та обмежень. 

 Відповідно до переліку функціонувальних зон, необхідно перевіряти                 

на відповідність в цих зонах проведення виду діяльності, що можна в тій                       

чи іншій ділянці проводити згідно проєкту землеустрою.  

 Для управління заповідником створюються адміністрації. 

Контролюючим органом є екологічна інспекція. Вони повинні реагувати                     

на скарги від людей, перевіряти, що відбувається на території заповідника                  

та вживати відповідні заходи. 

Коцур Ю.Н., який зазначив, що весною в березні місяці на території 

заповідника буде спалюватись до 100 тис га очерету, де гинутиме 

рослинність, птахи та тварини, заганятиметься техніка та розгорюватимуться 

ґрунти. 

Тиховська Я.М., яка зауважила, що такі приклади є і в Уманському 

районі,  де розорено до каміння гектари прибережної зони річки Синюхи. 

Коли ідуть дощі то вся земля змивається у річку. Закцентувала увагу 

присутніх                              на необхідності комплексного підходу до питань 

розорювання прибережних зон річок та прийняття відповідних рішень. 
 

ВИРІШИЛИ:  

підтримати проєкт рішення Черкаської обласної ради «Про обласну 

програму охорони навколишнього природного середовища                                             

на 2021-2027 роки» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні 

обласної ради. 
 

   Висновок № 2/3 додається.  
 

«За» - 6,    «Проти» - 0;     «Утримались» - 0;    «Не голосували» - 0 

 

6. СЛУХАЛИ: 

Звягінцеву О.М., ознайомила членів постійної комісії з проєктом 

рішення Черкаської обласної ради «Про території та об’єкти природно-

заповідного фонду області», щодо оголошення в адміністративних межах 

Степанківської сільської ради Степанківської сільської територіальної 

громади Черкаського району, за межами населеного пункту територій, що 

мають природоохоронне та естетичне значення і підлягають особливій 

охороні, ланшафтним заказником місцевого значення «Тясминські краєвиди» 

площею 30,0 га. Дане питання обговорювалось та погоджено територіальною 
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громадою, є відповідні обґрунтування держгеокадастру, рішення сільської 

ради. 

Враховуючі, що всі необхідні документи зібрані для погодження, Олена 

Миколаївна звернулась з проханням підтримати проєкт рішення обласної 

ради «Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області». 

Проєкт рішення додається. 

 

Висновок № 2/4 додається. 

 Голосували: 

 

«За» -3;   «Проти» - 0;    «Утримались» - 3;    «Не голосували» - 0 

 

за результатами розгляду та обговорення проєкт рішення                            

«Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області» не набрав 

необхідної кількості голосів на підтримку. 

 

7. СЛУХАЛИ: 

Рутенка А.В., який поінформував про виконання рішення Черкаської 

обласної ради від 09.08.213 №24-8/VI «Про ставки збору за заготівлю 

другорядних лісових матеріалів, здійснення побічних лісових користувань                 

та використання корисних властивостей лісів області (спеціальне 

використання лісових ресурсів)». 

Доповідач повідомив, що з 2014 року держлісгоспами,                                    

що координуються Черкаським обласним управлінням лісового                                        

та мисливського господарства до місцевих бюджетів було перераховано                      

427,9 тис. грн збору за заготівлю новорічних ялинок. Також суб’єктами 

господарювання було сплачено 1,6 тис. грн за випас худоби. Щодо 

використання корисних властивостей лісів то станом на 01.01.2021 року 

укладено договори між держлісгоспами області та тимчасовими 

лісокористувачами. Сума плати до місцевих бюджетів в рік складає                 

941,9 тис. грн. Деякі суб’єкти господарювання не добросовісно відносяться                         

до виконання умов договору в частині сплати ставки збору за користування 

лісовою ділянкою. Так рішенням господарського суду Черкаської області                      

від 09.09.2020 року було розірвано договір між ДП «Золотоніське лісове 

господарство» та ПП «Лідер 2009», а також рішенням цього ж суду                              

від 17.09.2020 року розірвано договір між ДП «Золотоніське лісове 

господарство» та ПП «Старт-К». 

На сьогодні Канівським відділом місцевої прокуратури здійснюється 

представництво інтересів держави в суді щодо стягнення боргу з рентної 

плати за використання лісової ділянки та ініціювання питання розірвання 

договорів довгострокового користування лісами з ПП «Цимбали», ПП 

«Антей 2009»,        ПП «Титан 2009». 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію про виконання рішення Черкаської обласної ради                      

від 09.08.213 №24-8/VI «Про ставки збору за заготівлю другорядних лісових 
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матеріалів, здійснення побічних лісових користувань та використання 

корисних властивостей лісів області (спеціальне використання лісових 

ресурсів)» взяти до відома та продовжити контроль за його виконанням. 

 

          Висновок № 2/5 додається.  

 

«За» - 6;    «Проти» - 0;    «Утримались» - 0;    «Не голосували» - 0 

 

8. СЛУХАЛИ: 

Бондаренко В.О., яка поінформувала, що на розгляд постійної комісії            

з питань екології, використання природних ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій надійшло звернення громадської організації 

«Чигиринець» Черкаської області щодо відродження річки Тясмин, 

наголосила, що на засідання заявник був запрошений, про те, на даний час, 

відсутній. Внесла пропозицію залишити питання без розгляду. 

 Зауважень та інших пропозицій у членів постійної комісії не було. 

Звернення додається. 

 

9. СЛУХАЛИ: 

        Гелеверю О.І., яка поінформувала про проєкт рішення Черкаської 

обласної ради «Про план роботи Черкаської обласної ради на 2021 рік». 

 Доповідач зазначила, що відповідно до статі 14 пункту 4 Регламенту 

Черкаської обласної ради, враховуючи пропозиції Черкаської обласної 

державної адміністрації та виконавчого апарату Черкаської обласної ради 

підготовлено проєкт рішення Черкаської обласної ради «Про план роботи 

Черкаської обласної ради на 2021 рік». 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення Черкаської обласної ради «Про 

план роботи Черкаської обласної ради на 2021 рік» та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

          Висновок № 2/6 додається.  

 

«За» - 6;    «Проти» - 0;    «Утримались» - 0;    «Не голосували» - 0 

 

10. СЛУХАЛИ: 

Бондаренко В.О., яка зазначила, що відповідно до пункту 4.1 

Положення                  про постійні комісії обласної ради необхідно затвердити 

план роботи постійної комісії на 2021 рік та ознайомила членів комісії з 

проєктом плану роботи.  

Запропонувала затвердити план роботи постійної комісії на 2021 рік,                      

а в разі надходження пропозицій чи доповнень, розглядати їх на засіданнях 

комісії та, за необхідності, вносити відповідні зміни та доповнення. 

Проєкт плану роботи додається. 
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ВИРІШИЛИ: затвердити план роботи постійної комісії Черкаської обласної 

ради з питань використання природних ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій на 2021 рік. 
 

«За» -6; «Проти» - 0; «Утримались» - 0; «Не голосували» - 0 

 

Голова постійної комісії      В. БОНДАРЕНКО 

 

Секретар постійної комісії      В. БАБЕНКО 


